Unlocking the Mystery of the Bible 
解開聖經的奧秘
Session 7 - Maccabean Revolt, 
     Messianic Fulfillment - Part 1
第七課: 瑪加伯起義

  默西亞的滿全 – 第一部分
1. What kind of crisis confronts the Jews at the beginning of the Maccabean period when Greece becomes the world power?

當希臘王朝崛起，瑪加伯時代開始時，猶太人面臨什麼危機？
2. Based on the story of the Maccabees, what evidence do you see that Israel is learning to trust God?

根據瑪加伯的事蹟，有什麼事實可証明以色列正在學習信靠上主？
3. The period of the Maccabean Revolt concludes the Old Testament story. At this point, what positive progress has been made in God's plan to restore his children to himself? Refer to God's promises to Abraham and "God's Family Plan" on The Bible Timeline Chart.

舊約以瑪加伯起義為終結。 籍此，天主重新令自己子民歸向祂的計劃上，有何進展？ 參考聖經年表，看看上主對亞巴郎的許諾和「上主的家譜計劃」。
4. What remains to be done?

還有什麼工作尚未完成？
5. Open your Bible to the first book of the New Testament, the Gospel of Matthew, and read the first verse. Imagine you are a first-century Jew who knows the story. What does this verse mean to you?
試翻開聖經新約的第一本書 - 瑪竇福音，並閱讀第一節經文。 想像一下，你是第一世紀的猶太人，了解當時的背景。 這節經文對你有什麼意思？
6. How does Jesus fulfill the following promises of the Old Covenant in the New Covenant?
(Optional: Can you name the period and books of the Bible that describe each of these promises? Can you explain the context in which each promise was given?)
耶穌如何在新約中履行以下舊約的許諾？
（可選：你能說出描述這些許諾的時期和聖經篇章嗎？你能解釋 每個承諾的背景嗎？）
• The seed of the woman will crush the head of the Serpent.
女人的後裔踏碎蛇(魔鬼)的頭顱。
• God will provide a Lamb for the sacrifice.
上主會提供羔羊作全燔祭。
• God's people will have a land, nation, and kingdom.
上主的子民將獲賜土地，民族和王國。
• The kingdom will be ruled by one who sits on the throne of David forever.
這王國將由一人統治，祂坐在達味永久的王座上的。
• Israel will be a source of blessing for the entire world.
以色列將成為普世的福源。
7. Based on Jeff's presentation, what are six things Jesus has come to do?
根據傑夫的論述，耶穌有那六件事需要完成？
